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Letter 34: To Muhammad ibn Abi Bakr

To Muhammad ibn Abi Bakr, when Amir al-mu’minin, peace be on him, heard that he was grieved at
being replaced as Governor of Egypt by (Malik) al-Ashtar; then al-Ashtar died on his way to Egypt.

ومن كتاب له (عليه السلام)

إل محمد بن أب بر

لما بلغه توجده من عزله بالاشتر عن مصر، ثم توف الاشتر ف توجهه إل هناك
قبل وصوله إليها

I have come to know of your anger at the posting of al-Ashtar in your place, but I did not do so because
of any shortcoming on your part or to get you to increase your efforts, but when I had taken away what
was under your authority I would have placed you at a position which would have been less exacting
and more attractive to you.

أما بعد، وقَدْ بلَغَن موجِدَتُكَ من تَسرِيح الاشْتَرِ الَ عملكَ وانّ لَم افْعل ذلكَ
ندِكَ مي تا تَحم تعنَز لَوالْجِدِّ، و ازدِياداً لَكَ ف لادِ، وهالج لَكَ ف طَاءبتاس

سلْطَانكَ، لَولَّيتُكَ ما هو ايسر علَيكَ موونَةً، واعجب الَيكَ وِلايةً
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The man whom I have made Governor of Egypt was my well-wisher, and very severe and vengeful
towards our enemies. May Allah have mercy on him, as he has finished his days and met his death. I
am quite pleased with him. May Allah too accord him His pleasure, and multiply his reward. Now get
ready for your enemy and act according to your intelligence. Prepare for fighting him who fights you and
calling to the path of Allah. Seek Allah's help exceedingly. If Allah wills He will assist you in what worries
you and help you with what befalls you.

انَّ الرجل الَّذِي كنْت ولَّيتُه امر مصر كانَ رجلا لَنَا نَاصحاً، وعلَ عدُوِنَا شَدِيداً
هلاواضونَ، ار نْهع ننَحو هاممح َقلاو ،هاميا لمَتفَلَقَدِ اس !هال همحماً فَرنَاق
اله رِضوانَه، وضاعف الثَّواب لَه. فَاصحرـ لعدُوِكَ، وامضِ علَ بصيرتكَ،

وشَمر لحربِ من حاربكَ، وادعُ الَ سبِيل ربِكَ، واكثرِ الاستعانَةَ بِاله يفكَ ما
.هال نْ شَاءبِكَ، ا نْزِلا يم َلنْكَ ععيكَ، ومها
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